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Dagsorden til skolebestyrelsesmødet den 30.01.24 kl. 18.00-
20.00  
 
Deltagere:  
Forældre: Erik, Dorte, Lars, Malene,Tulle, Anita, Susanne, Martin. 
Medarbejdere: Hanne, Ditte, Jeanette, Jakob  
 
Elever: Emilia og Alma 
Sekretær: Jeanette 
 
Fraværende:  
Mødested: Personalerummet på Hældagerskolen  
 
 
Dagsorden: 
 
 
1. Kl. 18.00  Nyt fra elevrådet  

Elevrådet er i gang med at planlægge blokfest og gallafest. Emilia og Alma har været 
på kursus i dag, hvor de har været sammen med Vejle debat-talent-hold. De har også 
hørt omkring, hvordan byrådet fungerer.  
Udlånsbiblioteket er opstartet og fungerer godt for de mindre elever. I udskolingen skal 
der gøres mere opmærksom på, at der er det.  
 
 

2. Kl. 18.10 Nyt omkring budget 2024   
Vi har afgivet høringssvar både fra skolebestyrelsen og fra MED-udvalget, som der er 
brugt utrolig megen tid på. Bl.a. har formandskabet været samlet med repræsentanter 
fra de andre skoler med specialtilbud, og man har ligeledes i den gruppe været i 
pressen med argumenter imod besparelserne før beslutningen. Lærerforeningen, BUPL 
og Skolelederforeningen har ligeledes lavet fælles skrivelse, som er delt med pressen. 
Samlet er der indgivet over 120 høringssvar. Politikkerne ser ud til at fastholde 
beslutningen på reduktionerne (4% på specialområdet og 1% på almenområdet). Den 
endelige beslutning stadfæstes med al sandsynlighed på førstkommende byrådsmøde. 
For os ser vi ind i en reduktion af de bevilligede ressourcer på lige godt 1 mio. kr. 
Vi er startet med en dialog i vores centerafdeling, da det er her, de største reduktioner 
skal findes. Vi stiler efter at kunne lave en tilpasning ved naturlig afgang. Vi får de nye 
ressourcemodeller i uge 6. Der er desuden i januar afholdt borgermøder af partierne 
bag budgetforliget (Venstre, Konservative, Nye Borgerlige, Danmarks Demokraterne, 
Dansk Folkeparti, Radikale). 
Her fastslog bl.a. borgmesteren, at der er 800 mio. i kommunekassen, men dem ønsker 
forligspartierne ikke at bruge af. 
En af årsagen til presset på bl.a. Børne- og Familieudvalget, hvor skolerne hører under, 
er at der er kommet flere til kommunen. Men selvom der kommer flere "kunder" til 
skolerne, kommer der ikke automatisk flere penge til børn og ungeområdet. 
Borgmesteren slog igen fast at det var enormt positivt med mange tilflyttere i 
kommunen, også selvom det måtte presse nogle af de sociale udgifter. 
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Derfor skal der spares adskillige mio. på ældre, udsatte samt børn og unge. 
 

Selvom høringssvar, protester og S+SF's forsøg på at få genåbnet budgettet ikke har 
virket, er der i facebook gruppen "Vejles Fremtid", en opfordring til at møde frem på 
rådhustorvet kl. 16.15-16.30 inden byrådsmøde, for at larme i tavshed. 

 
 
 

3. Kl. 18.20  Revidering af ”Princip for digital dannelse”   (Jeanette/Jakob) – se 
bilag) 
Ud fra sidste mødes drøftelser diskuteres forslag til revideret princip – se bilag. 
Endvidere samtale omkring udmøntningen, efter at personalet har givet input til 
ændringer idokumentet ”it-politik på Hældagerskolen”. Korte drøftelser omkring 
dette. 
Princippet er revideret. Drøftelse af udmøntning af dette fx at der kan laves et årshjul 
omkring digital dannelse. Skal filmisk dannelse tænkes ind i udmøntningen. 
Teknologiforståelse skal tænkes ind i princippet for den digitale dannelse.  
Når skolebestyrelsen deltager i forældremøder kunne princippet for digital dannelse 
evt. være på dagsordenen.   
 

4. Kl. 18.50 
Dialog i skolebestyrelsen omkring ”ro og orden” på Hældagerskolen. 
Er der brug for et princip i den henseende? 
Ro og orden er vigtigt for gennemførsel af undervisning. Det er også noget der spiller 
ind i forhold til elevers trivsel.  
Generel drøftelse omkring pædagogisk praksis i forhold til ro og orden og hvordan 
skolens børnesyn udmøntes i praksis.  
Der laves et princip inden sommerferien.  

 
 
5. Kl. 19.25 Forældretilfredshedsundersøgelsen 2023. 

Jeanette og Jakob fortæller om, hvorledes der tænkes at arbejde med resultaterne 
af undersøgelsen efteratdise har været i MED-udvalget. Skolebestyrelsen giver 
input hertil. 
 
 

6. Kl. 19.45  Orientering fra skole og formand v. Jakob og Erik  
Lola Jensen er booket til bestyrelses-aftenen, hvor vi inviterer forældre herop. Der er 
halåbning på lørdag. Onsdag d. 6. marts bliver der idécafe i forhold udnyttelse af det 
nye halområde. 
Jane administrativ leder kommer  til næste møde.  
 
 

7. Kl. 19.55   Evt. 
 


